
Saksprotokoll  18.06.2020 - fylkesutvalet 

Spørsmål Terje Søviknes (FRP) -Næringsvennlig holdning til restaurantnæringen – 
uteservering i Bergen Sentrum 

 
Spørsmål 1: 
Vil fylkesordføreren ta initiativ til en reell klagebehandling med synfaring langs FV 585 for å 
sikre at begge hensyn blir ivaretatt? 
  
I all klagebehandling legg fylkesrådmannen forvaltningslova til grunn, og skal behandle klagen 
på vårt vedtak etter veglova. Det er plan- og bygningslova (pbl) som er førande for arealbruken. 
Eit veglovsvedtak kan ikkje strekke seg lenger enn det kommunedelplan for sentrum med 
føresegner opnar opp for. Då er saka ei dispensasjonssak etter pbl som kommunen må 
behandle. 
  
Spørsmål 2: 
Vil fylkesordfører før 2021‐sesongen ta initiativ til en dialog mellom fylkeskommunen og 
grunneierne/restauranteierne på Torget slik at vi kan få optimalisert bruken av arealet, skape 
forutsigbarhet og dermed muliggjøre en oppgradering av området i regi grunneierne? 
  

Svar frå fylkesrådmannen: 
 

Fylkesrådmannen legg opp til at vi skal ha ein ny gjennomgang av areala for uteservering før 
neste sesong. Fylkesrådmannen vil gjere dette i samarbeid med Bergen kommune, plan og 
bygningsetaten og bymiljøetaten. Kva dialog Vestland fylkeskommune skal ha med 
grunneigarane/restauranteigarane på Torget er førebels ikkje avklart. I gjennomgangen vil 
fylkesrtådmannen òg ha dialog med kommunalt og fylkeskommunalt råd for menneske med 
nedsett funksjonsevne.  
  
I slike sentrale område må Vestland fylkeskommune som vegstyresmakt legge vekt på at 
fortausareal er vegareal som skal nyttast av mjuke trafikantar. Uteservering er eit unnatak som 
må handsamast etter veglova. I sentrale delar av Bergen sentrum er framkomst for mjuke 
trafikantar prioritert. 

 


